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MAGNETOGRAM SEJE DRŽAVNEGA ZBORA, 17. 11. 2014 

 
 
VIOLETA TOMIĆ (PS ZL): Hvala za besedo. Spoštovani podpredsednik, spoštovani 
državni zbor!  
Zadnje čase smo priča grozljivim razkritjem na področju krutosti do živali, še posebej v 
obliki pasjih bojev kjer podzemne kriminalne združbe za svoj lastni zaslužek grozljivo 
zlorabljajo pse. Posamezniki in različne civilne iniciative primere mučenja živali 
prijavljajo na Veterinarsko inšpekcijo. Prvič je bil boj proti organizatorjem pasjih bojev 
sprožen leta 20006, ko so v Litiji odkrili pogrizene pse. Veterinarski inšpektor je takrat 
ugotovil, da nepravilnosti ni. šele po umoru organizatorja pasjih bojev leta 2011, ko se 
resnično ni dalo več tiščati glave v pesek, so pristojni ukrepali. Pasje borbe so del 
slovenske realnosti, a uprava za varno hrano, veterinarstvo in varstvo rastlin katere 
generalna direktorica je Vida Čadonič Špelič, se na to perečo problematiko odziva z 
velikim ignoriranjem, s sprenevedanjem in brez ustreznega ostrega ukrepanja, kar 
kriminalcem in mučiteljem živali daje signal, da z živalmi lahko počnejo kar se jim zljubi. 
S tem kršijo zakone, ki urejajo varovanje živali, ki pa zaradi svoje ohlapnosti in milih 
kazni tako ali tako nimajo posebnega preventivnega učinka. Tako se znana mariborska 
pasjeborska Vesna Trifunović javno hvali s pasjimi boji katerih posnetke objavlja celo 
na spletu, kljub očitni vpletenosti v ta surovi posel in številnim prijavam ni bila nikoli 
kaznovana, ker veterinarski inšpektorji ne ugotavljajo nepravilnosti, njen pes pa še 
naprej kotira najvišje na lestvici najbolj zaželenih psov za ilegalne boje na svetu. To so 
le najhujši primeri ne ukrepanja uprave ob očitni zlorabi živali. Opažamo pa tudi vrsto 
drugih nepravilnosti, zavlačevanje, neodzivnost in nepravilno delovanje veterinarskih 
inšpektorjev, preslab nadzor nad varstvom pred mučenjem živali in zdravstvenim 
stanjem, predvsem pa aroganca in ignoriranje številnih pobud civilne družbe k odzivu 
za izboljšanje položaja živali, kar je vzbudilo vsesplošno javno nezadovoljstvo z delom 
generalne direktorice VURS-a Vide Čadonič Špelič. 
Sprašujem, kaj nameravate storiti glede neprimernega, nestrokovnega in neodločnega 
ravnanja generalne direktorice za Varno hrano, veterinarstvo in varstvo rastlin Vide 
Čadonič Špelič v odnosu do vseh oblik mučenja živali? / Opozorilni znak za konec 
razprave./ Ali pripravljate spremembo zakonodaje, ki bo uvedla strožje kazni za 
mučitelje živali ter kako nameravate zagotoviti kvalitetnejšo in bolj učinkovito delo 
veterinarskih inšpektorjev na terenu v smislu pravočasnega ugotavljanja primerov 
mučenja živali… / Izklop mikrofona./  
 
PODPREDSEDNIK PRIMOŽ HAINZ: Hvala lepa.  
Gospod minister, mag. Dejan Židan, izvolite. 
 
MAG. DEJAN ŽIDAN: Spoštovani predsedujoči, spoštovane poslanke in poslanci, 
gospa poslanka, najlepša hvala za to vprašanje, ki je aktualno, torej vprašanje kako 
varovati živali je pomembno, včasih bolj kot se zdi, dovolite pa nekaj informacij. 
Kar se tiče namreč pri mučenju živali gre za kaznivo dejanje, ki je urejeno v 
Kazenskem zakoniku. Kazenska zakonodaja, ki to ureja sicer ni v pristojnosti našega 
ministrstva, to je Ministrstvo za pravosodje, bila je pa nazadnje spremenjena leta 2011. 
Takrat se je tudi dogodilo, da se je podaljšala možnost tudi zaporne kazni, za ljudi ki 
mučijo ali celo ponavljajo mučenje živali. Takrat se pa tudi poslanke in poslanci niso 
odločili če bi bil predlog takšen, da višino posameznih kazni povišajo. V kolikor bo 
takšen predlog ga bomo mi kot zainteresirano ministrstvo seveda podprli. 
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Rad bi povedal tudi naslednje, leta 2011 se je prvič v zgodovini Slovenije dogodilo, da 
je storilcu bila izrečena kazen zapora zaradi mučenja živali. Veterinarski sistem v 
državi vsako leto opravi preko pregledov rej, čez dvajset tisoč pregledov rej, da od teh 
pregledov ni samo zdravstveno stanje ampak je tudi dobrobit živali. To je prvi sistem, ki 
ga imamo, vgrajen.  
Potem znotraj uradnih veterinarjev, ki jih imamo sto devetdeset jih je dobrih dvajset 
pristojnih tudi za dobrobit živali, to so tile, ki odreagirajo. Na letni ravni dobimo približno 
devetsto prijav, kakšnih štiristo je prijav o nedovoljenih ravnanjih z rejnimi živalmi, 
približno petsto s hišnimi ljubljenčki. 
V nekaterih primerih pristojni inšpektorji odredijo nato odvzem živali, tega odvzema 
živali je bilo lansko leto triindevetdeset primerov, v letošnjem letu do tega trenutka sto 
štirideset primerov. Tudi izrekanje globe, recimo v lanskem letu je bilo izrečenih šesto 
triindvajset glob, v nekem trenutku pa predajo zadeve pristojnim, ki obvladajo kazenski 
pregon. To niso veterinarski inšpektorji oziroma uradni veterinarji. 
Primer, ki ste ga opisali mi je poznan, gospa direktorica je poročala, poznano mi je tudi 
kateri organi pregona so se vključili in zadeve preiskujejo. Več, morate dovoliti, ker je 
konkretni primer omenjene nimam pristojnosti da v temu trenutku govorim vendar 
postopki potekajo in kot zainteresirano in pristojno ministrstvo seveda smo opazil, da 
postopki ki se trenutno vodijo dajejo rezultate, pa bo javnost tudi obveščena.  
Dovolite pa mi, da na temu mestu omenim še nekaj, naši inšpektorji, uradni veterinarji 
vključno z generalno direktorico so pa tudi deležni tudi groženj, tudi groženj s smrtjo s 
strani posameznih skupin ki delujejo preko internetnih in podobnih aplikacij. In dovolite 
tudi tukaj poziv, da se kaj takšnega v bodoče ne počne več.  
Hvala. 
 
PODPREDSEDNIK PRIMOŽ HAINZ: Hvala lepa.  
Gospa Violeta Tomić, zahtevate dopolnitev? Izvolite. 
 
VIOLETA TOMIĆ (PS ZL): Spoštovani minister, z vašim odgovorom sploh nisem 
zadovoljna. 
Zdaj, če je nekdo na takšnih funkciji in zaradi groženj ne opravlja svoje funkcije potem 
verjetno ni primeren, da jo še naprej opravlja. Tudi mi smo vsi deležni groženj. Jaz 
imam tukaj pred seboj od leta 2006 do danes skoraj trideset prijav napak vaših 
inšpektorjev, v mnogih primerih lastniki kazni nikoli niso dobili, kajti na VURS-u so jim 
zagotovili, da imajo preveč dela, da bi se s takšnimi stvarmi ukvarjali. Če imajo preveč 
dela potem verjetno jih je premalo ali pa ne vem kako boste rešili ta problem. 
 
33. TRAK: (MK) – 14.40 
 
(nadaljevanje) Tudi aroganca v medijih je popolnoma nedopustna, kajti, če je človek na 
določeni poziciji je nujno, da vsaj s politično korektnega stališča zagovarja pravice 
živali. Tukaj imamo primere, ko so veterinarski inšpektorji opozorili lastnika, da ga bodo 
snemali, tukaj najdete na Radiu Krka. Potem, ko je bilo prijavljeno s strani Društva za 
zaščito živali Ljubljani končni odgovor veterinarski inšpektor ne ugotovi nepravilnosti, 
Svet 24 ur, potem hud primer je, ko so bika pobeglega iz klavnice v Mariboru usmrtili 
pred otroci in vso javnostjo in so spet trdili, da je vse v redu. Klavnica deluje baje 
brezhibno, vendar evropski inšpektorji, pa so ugotovili težave. Skratka, nikakor ni vse 
tako brezhibno kot pravite in bi bilo zelo zdravo, da to malo bolje pregledate. Hvala.  
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PODPREDSEDNIK PRIMOŽ HAINZ: Hvala lepa. Gospod minister, Dejan Židan, 
izvolite.  
 
MAG. DEJAN ŽIDAN: Hvala za pobudo. V vsakem primeru bom zelo pozoren na to 
področje. Bi pa samo mogoče kot informacijo, imamo v državi tudi Zakon o zaščiti 
živali. Nazadnje smo ga poslanci in poslanke, takrat sem bil poslanec, smo ga tudi 
spremenili in takrat nam je bila dana možnost poslancem in poslankam, da enostavno 
vključimo tudi nevladne organizacije v sprejemanje, takrat zakona. Takrat je bilo tudi 
dogovorjeno, da smo v Sloveniji ena izmed držav, kjer ni dovoljeno klanje živali brez 
omamljanja, kar je sedaj celo postopek je pred Ustavnim sodišče. Potem posegli smo v 
delovanje cirkusov in to vse na pobudo nevladnih organizacij, kar mislim, da je tudi 
pravilno. Jaz verjamem, da bomo korake za dobrobit živali delali naprej, če se kje 
ugotovi, da je inšpekcijski organ naredil napako, je seveda primerno, da se potem to 
tudi obravnava na višjih instancah. Bi pa le rad tudi na nekaj opozoril, imamo tudi v 
zadnjih letih relativno dosti prijav, ker pa prihaja do neke slovenske posebnosti odnos 
soseda do soseda. Hvala.  
 
PODPREDSEDNIK PRIMOŽ HAINZ: Hvala lepa gospod magister. Boste dopolnili 
oziroma zahtevali razpravo? Izvolite.  
 
VIOLETA TOMIĆ (PS ZL): Zahvaljujem se za besedo. Ne bom nadaljevala s tem, ker 
vem, da bo treba to stvar rešiti drugje, zato bomo na Odboru za kmetijstvo to 
obravnavali in predlagali strožjo zakonodajo glede tega. Hvala. 


